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Document ID: TSB_M_101223_0_EN_FR
Document Languages: English, French
Date: November 13, 2023
Supersedes: N/A
Valid Until: N/A 
Product(s): Moovair model FM24HIAHUU230X6 & heater kit EAH10A 
Reason for Issuance: Heater kit is prone to overheating when supply plenum design prevents adequate airflow.

Description

It has been found in some installations that electric heater kit EAH10A (compatible with Moovair model FM-
24HIAHUU230X6) overheats when there is not adequate airflow across it. This may lead to component failure. This 
issue has been linked to supply plenum design.

Overheating events have only been observed for Moovair model FM24HIAHUU230X6 in combination with heater kit 
EAH10A. Supply plenum design should be carefully considered and adequate airflow verified to avoid overheating. 

Action

In existing installations where component failure has occurred and the cause is determined to be overheating of 
the electric heater, the supply plenum design must be evaluated as a possible cause. If the supply plenum design is 
determined to be a contributing factor to component failure, the plenum design should be changed to improve air 
flow and prevent future overheating and premature component failure. 

At minimum, it is recommended that a vertical (or horizontal – depending on installation configuration) supply plenum 
of 24 inches (0.61 meters) be in place prior to any changes in direction. This will help reduce turbulence and airflow  
reduction caused by bends in duct work. All new and revised installations should consider this 24 inch (0.61m) minimum 
recommendation in conjunction with Manual D of ACCA and local codes as applicable for duct design and construction. 

Compensation

In the case where the supply plenum design is determined to be a contributing factor to overheating and subsequent 
component failure, The Master Group will issue a credit for Moovair unit parts if all the following conditions are met:

1.	The failure occurs within the installed unit’s original warranty period. 
2.	It is the first-time the part(s) in question have been submitted for warranty coverage where the cause of failure 

is determined to be insufficient airflow due to supply plenum design.
3.	The contractor provides proof that they have modified the plenum design to improve airflow with the aim of 

preventing future overheating (i.e. pictures of before and after with indicated supply plenum dimensions).

There is no labour allowance included. 

Disclaimer

This bulletin is intended to inform customers of recommended service items and tasks for the listed product(s). 
This bulletin is not exhaustive in scope and should be used in combination with local code requirements and  
product-specific manuals as applicable.
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ID de document : TSB_M_101223_0_EN_FR
Langues des documents: anglais, français
Date : 13 novembre 2023
Remplace : S. O.
En vigueur jusqu’au : S. O.
Produit(s) : Modèle Moovair FM24HIAHUU230X6 et ensemble de chauffage EAH10A 
Raison de la diffusion : L’ensemble de chauffage a tendance à surchauffer lorsque la conception du plénum  
d’alimentation empêche une circulation d’air adéquate.

Description

Il a été constaté dans certaines installations que l’ensemble de chauffage électrique EAH10A (compatible avec le 
modèle Moovair FM24HIAHUU230X6) surchauffe lorsqu’il n’est pas traversé par un débit d’air suffisant. Cela peut en-
traîner la défaillance d’un composant. Ce problème a été lié à la conception du plénum d’alimentation.

Des cas de surchauffe ont été observés seulement pour le modèle Moovair FM24HIAHUU230X6 en combinaison avec 
l’ensemble de chauffage EAH10A. La conception du plénum d’alimentation doit être soigneusement étudiée et le 
débit d’air adéquat doit être vérifié afin d’éviter toute surchauffe. 

Mesure

Dans les installations existantes où une défaillance d’un composant s’est produite et où la cause a été déterminée com-
me étant une surchauffe du chauffage électrique, la conception du plénum d’alimentation doit être évaluée comme 
étant une cause possible. S’il s’avère que la conception du plénum d’alimentation est un facteur contribuant à la défail-
lance des composants, il convient de modifier la conception du plénum afin d’améliorer le débit d’air et d’éviter toute 
surchauffe future et toute défaillance prématurée des composants. 

Au minimum, il est recommandé qu’un plénum d’alimentation vertical (ou horizontal, selon la configuration de  
l’installation) de 24 pouces (0,61 mètre) soit en place avant tout changement de direction. Cela permet de réduire les 
turbulences et la réduction du débit d’air causées par les coudes dans les conduits. Toutes les installations nouvelles ou 
révisées doivent tenir compte de cette recommandation de 0,61 m en conjonction avec le manuel D de l’ACCA et les 
codes locaux applicables à la conception et à la construction des conduits. 

Compensation

Dans le cas où la conception du plénum d’alimentation est considérée comme un facteur contribuant à la surchauffe 
et à la défaillance subséquente des composants, le Groupe Master émettra un crédit pour les pièces de l’unité 
Moovair si toutes les conditions suivantes sont remplies :

1.	La défaillance survient pendant la période de garantie initiale de l’unité installée. 
2.	C’est la première fois que les pièces en question sont soumises à la garantie lorsque la cause de la défaillance 

est déterminée comme étant un débit d’air insuffisant dû à la conception du plénum d’alimentation.
3.	Le détaillant fournit la preuve qu’il a modifié la conception du plénum pour améliorer le débit d’air dans le but 

d’éviter toute surchauffe future (c’est-à-dire des photos de l’avant et de l’après avec les dimensions indiquées 
du plénum d’alimentation).

La main-d’œuvre n’est pas incluse. 
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Avertissement

Ce bulletin vise à informer les clients des tâches et des éléments d’entretien recommandés pour les produits listés. 
Ce bulletin n’est pas exhaustif et doit être utilisé en combinaison avec les exigences des codes locaux et les manuels 
propres aux produits, le cas échéant.


